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Vist que els reunits són el total  de membres de l’Ajuntament 
en Ple, el Sr. President obre l’acte i s’entra a conèixer els 
afers inclosos en l’ordre del dia. 
 

1.- APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS: 27 DE GENERI  
24 DE FEBRER DE 1998 

 
Tothom manifesta que ha llegit les actes de les sessions 27 
de gener i 24 de febrer de 1998. 
VOTACIÓ: FOREN APROVADES PER UNANIMITAT. 
 
  
 
 
 
 

ORDRE DEL DIA 
 

 
1.-  Aprovació, si escau, dels 

esborranys de les actes de les 
sessions: 27-01-98 i 24-02-98. 

 
2.- Decrets de l’Alcaldia. 
 
3.- Designació Jutge de Pau i 

suplent. 
 
4.- Aprovar minuta préstec 

Diputació  i acceptar 
subvenció. 

 
5.- R.OM. 
 
6.- Mocions. 
 
7.- Assumptes sobrevinguts 
 
8.- Suggeriments i preguntes. 
 

PRESIDENT: Il·lm. Alcalde 
Lluís M. Corominas 
 
- Ramon Casadesús Pérez 
- Gemma Perich Vidal 
- Josep M. Serra Mercader 
- Antoni Mora Vergés 
- M. Dolors Ustrell Boada 
- Manel Martín Riera 
- Joan Fusté Badal 
- Anna Llobet Prat 
- Pilar Llaquet 
- Albert Alfonso Moreno 
- Rosa Massot Casadevall 
- Enric Falgueras Rabaseda 
- Jordi Permanyer Bellmunt 
- Francesc Deu Trullàs 
- Josep Gallès Villaescusa 
- Josep Rodés Girona 
  
- Juli Boadella Vergés 

Secretari 
- Pedro Villameriel 

Inerventor 



 
2.- DECRETS DE L’ALCALDIA 

 
Per ordre de l’Alcaldia es notifica a l’Ajuntament en Ple 
dels Decrets de l’Alcaldia dictats des de l’última sessió 
plenària fins avui. 
 
 

3.-  DESIGNACIÓ JUTGE DE PAU I SUPENT 
 
Vistes les instàncies presentades a la convocatòria de 
sol·licituds per a Jutge de Pau i suplent, publicada al 
Butlletí Oficial de la Província núm. 31, de 28 de febrer,  
així com en publicacions locals, ateses les sol·licituds per 
la Comissió informativa corresponent i les qualitats 
personals dels aspirants. 
ATÈS l’article 100.2 de la Llei Orgànica del Poder Judicial, 
que disposa que el Jutge de Pau i el seu substitut seran 
escollits pel Ple de l’Ajuntament, amb el vot de la majoria 
absoluta dels seus membres, entre les persones que, complint 
les condicions legals, ho sol·licitin així. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Designar pel càrrec de Jutge de Pau titular al 
senyor Antoni Parcerisa  Massaveu. Pel càrrec de substitut  
del Jutge de Pau, al senyor Pere Roca Roumens. 
SEGON.- Trametre aquest acord a l’Il.tre Jutge de Primera 
Instància i Instructor del Partit, perquè l’elevi a la Sala 
de Govern del Tribunal Superior de Justícia, als efectes del 
nomenament. 
El  Sr. Alcalde defensa la proposta tot fent menció a l’acord 
que hi ha de la Junta de portaveus, pres per unanimitat, pel 
que es proposa presentar al Ple la proposta de designació com 
a Jutge de Pau al Sr. Antoni Parcerisa Massaveu i com a 
suplent al Sr. Pere Roca Roumens. Les raons per les quals es 
presenten aquestes designacions són prou conegudes;  el Sr. 
Parcerisa porta vint anys exercint el càrrec de Jutge de Pau 
i ha tornat a presentar la seva sol·licitud, igualment ho ha 
fet el Sr. Pere Roca, pel que fa al càrrec de Jutge de Pau 
suplent, havent desenvolupat la seva tasca amb total 
correcció i dedicació al càrrec de manera altruista. 
VOTACIÓ FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 4.- APROVAR  MINUTA PRÉSTEC DIPUTACIÓ I ACCEPTAR 
        SUBVENCIÓ 
 
Aquest Ajuntament va cursar sol·licitud a la Diputació de 
Barcelona, dins del Programa Crèdit Local, que aquesta 
entitat hauria concertat amb la Caixa d’Estalvis per a 
finançar  obres del Programa d’Inversions. 



La Comissió de Govern de la Diputació, en data 26 de març de 
1998, ha considerat la nostra sol·licitud d’un préstec de 
195.441.735 pessetes i atorgar-nos una subvenció de 
13.644.000 pessetes a l’objecte de subsidiar el préstec que 
es contractarà amb la Caixa d’Estalvis de Catalunya, per 
import de 150.000.000  pessetes. 
Per la qual cosa a l’Ajuntament  Ple es proposa l’adopció 
dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Acceptar l’ajut econòmic que atorga la Diputació de 
Barcelona, de 13.644.000 pessetes, per subsidiar el tipus 
d’interès del préstec de 150.000.000 de pessetes. 
SEGON.- Aprovar el model de conveni que regularà aquesta 
subvenció. 
TERCER.-  Aprovar el model de conveni a subscriure amb Caixa 
d’Estalvis de Catalunya  pel concert pel préstec esmentat. 
QUART.-  Afectar els recursos procedents de la participació 
en els tributs de l’Estat. 
CINQUÈ.- Autoritzar a l’Alcalde senyor Lluís M Corominas Díaz 
a subscriure tots els documents necessaris per a la 
formalització dels contractes i qualsevol altre gestió o 
tràmit per a  l’efectivitat d’aquest acord. 
Defensa la proposta el Sr. Ramón Casadasús  tot remarcant que 
el que es demana  es l’acceptació d’un ajut econòmic de la 
Diputació de Barcelona de 13.644.000 pessetes, que es 
contractarà amb la Caixa d’Estalvis de Catalunya   aprovant 
el model de conveni per la subvenció, el model de conveni a 
subscriure amb la Caixa, afectar els recursos procedents de 
la participació dels tributs i autoritzar al Sr. Alcalde per 
la signatura de tots els documents necessaris per a la seva 
formalització. Es  la resposta donada per la Diputació de 
Barcelona, dins del programa de crèdit local, a una 
sol·licitud  que se li va fer per subvencionar interessos del 
crèdit dins del programa d’inversions d’aquest any 1998. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 5.- REGLAMENT ORGANIC MUNICIPAL. 
 
La Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de 
Règim Local, en el seu article 4 confereix als Ajuntaments, 
en la seva qualitat d’Administracions Públiques de caràcter 
territorial i dins de l’esfera de les seves competències, la 
“potestat reglamentària i d’autoorganització”, corresponent 
als Tribunals per mandat constitucional (article  106) el 
control de la potestat reglamentària. 
El Reglament orgànic municipal que òbviament té la naturalesa 
reglamentària local que declara el seu propi anunciat,  és 
una norma autònoma del municipi i, en part, de 
desenvolupament de la legislació estatal i/o autonòmica, que 
regula l’organització i funcionament del municipi, exercint 



així l’Ajuntament les potestats d’autonomia i autogovern que 
l’ordenament jurídic li confereix. 
És pues un reglament, però d’especial importància i més 
rellevant que les altres  normes locals, a on es descriuen 
els òrgans unipersonals i col·legiats, tant els bàsics com 
els complementaris, fixant atribucions, funcionament, àmbit 
d’actuació.. en definitiva posar de relleu els aspectes 
essencials i específics de l’estructura de l’Entitat Local, 
d’aquí la necessitat d’un quòrum de majoria absoluta per a la 
seva aprovació que estableix la Llei de Bases de Règim Local 
en el seu article 47.3 a) i també recull la Llei Municipal i 
de Règim Local de Catalunya en el seu article 112.3 a) . 
Per la qual cosa a l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels 
següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment el Reglament Orgànic de 
Castellar del Vallès. 
SEGON.-  Exposar-la a informació pública durant el període de 
30 dies, a comptar des de la publicació de l’Edicte en el 
Butlletí Oficial de la Província, als efectes que qualsevol 
interessat pugui presentar suggerències o reclamacions.      
En el cas que no es produeixin i de conformitat amb allò que 
estableix l’article 162.2.c)  de la Llei Municipal i de Règim 
Local de Catalunya, l’acord inicial esdevindrà definitiu. 
El Sr. Alcalde  defensa la proposta tot exposant que si 
tothom hi està d’acord el ROM s’aplicarà des d’avui mateix i 
per això les intervencions es farien de major a menor 
representació política, d’acord  ja amb el nou Reglament 
Orgànic municipal.  
Continua dient que, per part de l’Equip de Govern es una 
satisfacció poder portar aquest document, avui a aprovació, 
que ha estat molt treballat, gairebé durant un any i mig. 
S’ha de dir que és el primer reglament orgànic  que es 
disposa a l’Ajuntament de Castellar del Vallès,  és un tema 
complicat, és un tema que no és de fàcil pactar,  encara que 
hi ha hagut una molt bona predisposició per part de tots a 
que es pogués arribar a aquest text final fins i tot  avui 
mateix encara s’ha retocat algun aspecte.  Hi ha una sèrie de 
temes que són novedosos i que venen a afegir-se en el dia a 
dia que ja es practicava però en altres el que s’ha fet  és 
donar força de reglament a practiques que ja es venien fent a 
l’Ajuntament  de Castellar i que per tant suposaran una 
garantia pels propers regidors/res que integren l’Ajuntament  
en els propers anys i no tants sols per què hi hagi una bona 
pràctica, sinó també perquè a partir d’ara estarà 
reglamentat,  ja que el dia que no hi hagi aquesta bona 
predisposició per part de tots, es tingui un reglament per 
acollir-s’hi. Tots els  regidors han de tenir les garanties i 
que s’hagin de complir per sobre d’altres discussions sobre 
el dia a dia municipal. I per això tant des de l’equip de 



govern  com des de l’oposició ha d’ésser un motiu de 
satisfacció disposar del ROM. 
Fent un petit repàs del contingut d’aquest ROM, parla de que 
regula les relacions entre els diferents regidors amb 
l’Ajuntament; de la llengua, institueix el que ja es va 
aprovar d’ús oficial de la llengua catalana a Catalunya, 
també parla de l’organització municipal, deixant molt clar 
que ja s’institueix no com una opció sinó com una regulació 
de l’Ajuntament de Castellar, les comissions informatives i 
de treball, també s’institueixen les diferents comissions que 
ja es tenen, parla de la Comissió de Govern; una de les 
novetats  importants,  per què la Llei només recull que a les 
Comissions de Govern hi assisteixin els Tinents d’Alcalde, i 
a partir d’ara a la Comissió de Govern hi poden assistir els 
Tinents d’Alcalde i també qualsevol regidor de l’Ajuntament, 
això si, amb veu i sense vot. També destacar que en la 
comissió de comptes es pot demanar l’assessorament extern, si 
això es creu convenient, per part de tècnics, informes 
externs etc... Parla del contingut de les comissions de 
treball, de portar els temes amb antelació suficient per tal 
que, després ens els plens tothom hagi tingut un coneixement 
i un debat suficientment aprofundit per que no estiguin sense 
haver-se poder debatut a nivell intern. Es mira de garantir 
la participació dels diferents grups polítics en els altres 
òrgans municipals i en els que l’Ajuntament hi tingui una 
representació, també específica. Quan parla dels grups 
municipals es fan uns canvis importants,  es va a penalitzar 
el  transfugis-me,  per tant no s’institueix el valor de grup 
polític retribuït a aquelles persones que formin part del 
grup mixt, però a nivell econòmic es preveu expressament que 
només tindran dret a les indemnitzacions que reben els 
partits polítics, aquells que s’hagin presentat  a les 
eleccions municipals i que hagin obtingut representació 
política , per tant el regidor que se’n vagi a mitja 
legislatura, obligatòriament anirà al grup mixt que tindrà un 
portaveu, i una retribució amb la mateixa normativa dels 
altres regidors, però no com a grup polític. Hi ha diferents 
aspectes sobre el transfugis-me que, també es regulen . 
En quan a les sessions del ple, es preveu expressament  que, 
en les sessions en les que es prevegi que un regidor s’hagi 
d’absentar per qüestió d’incompatibilitat , no cal abandonar 
la sala a no ser que es prevegi que sigui una sessió secreta 
expressament, per tant pot estar a la sala  però no votar   
ni   participar en el debat. 
Un tema novedos és  que les intervencions en el Ple siguin de 
major representativitat a menor, en aquest cas seria: PSC, 
ERC, PP i IC. També un tema important és que s’han tret les 
limitacions horàries en les intervencions, si bé l’Alcalde 
tindrà la potestat directiva, com a president. Així com en 
altres ROMS el President decideix amb vot de qualitat en 
aquest s’hi afegeix a més a més que el president decidirà, en 



aquest hi afegim: que el president decidirà d’acord amb la 
junta de portaveus, les situacions excepcionals que es puguin 
donar en cada ple. Es regula també, el registre de bens. 
Finalment hi ha tres disposicions finals que són molt 
importants: la primera diu que un cop aprovat definitivament 
aquest text, l’Ajuntament disposarà de dotze mesos per 
elaborar un nou reglament  de participació ciutadana. El que 
ja tenim  es va començar a elaborar l’any 1991 i es va 
aprovar l’any 1992; regula de manera genèrica el dret de 
participació  amb tots els afers municipals per part dels 
ciutadans, però s’ha d’actualitzar i detallar-lo més . La 
segona d’aquestes disposicions finals  fa referència en la 
forma en que s’acaba  pactant  amb els diferents partits 
polítics un cop l’any, sigui en el ple dels pressupostos o en 
qualsevol altre, es farà una sessió de debat per posar en 
comú l’estat del municipi . I finalment la tercera 
disposició,  fa referència a que com que aquest reglament 
s’ha fet per unanimitat i per tant amb la intenció que sigui 
complert per part de tothom. 
Tot seguit es passa al torn d’intervencions: 
Comença el grup municipal socialista amb el Sr. Albert 
Alfonso que  bàsicament digué:  ja des de l’inici de la 
legislatura  el nostre grup va demanar  amb insistència 
l’elaboració del ROM  per dues raons bàsiques; una per que no 
el teníem, i la segona perquè considerem que és una eina 
imprescindible que garanteix el bon funcionament democràtic 
de l’Ajuntament i per a cadascun dels sectors que el 
componem. Nosaltres pensem que aquest reglament no és només 
un document normatiu, pensem que es un document que garanteix 
la participació dels grups polítics i de tots els 
castellarencs. Al tenir un caràcter participatiu ha de 
contribuir a que el reglament no sigui contemplat  com una 
pura norma d’obligat compliment, sinó com una eina que 
possibiliti la major integració de totes les parts 
implicades. Amb l’aprovació d’aquest reglament ens hem de 
felicitar tots plegats pel nivell de consens aconseguit, tot 
i que ens hagués agradat que s’hi haguessin inclòs aspectes 
com poder tenir vot en les comissions de  govern, delimitar 
més el poder del càrrec de l’Alcalde i tenir un major pes 
polítics els grups municipals de l’oposició;  malgrat aquests 
petits aspectes estem especialment satisfets per que s’han 
contemplat aspectes com que s’incorpori la possibilitat de  
que els grups de l’oposició formin part de la comissió de 
govern malgrat no poder tenir el dret del vot  i crear òrgans 
territorials de gestió descentralitzada  per tal de facilitar 
la participació ciutadana en la  gestió dels assumptes 
municipals, castigar d’alguna manera el possible  
transfuguisme , la delimitació de les intervencions del ple, 
la participació dels membres de l’oposició en tots aquells 
òrgans en que l’Ajuntament tingui representació, la 
participació en les taules de contractació d’obres i 



tribunals de contractació de personal, que siguin de 
competència municipals; deixar oberta la possibilitat de 
poder-hi fer modificacions i també agrair la col·laboració 
dels partits minoritaris a l’invertir ordre d’intervenció en 
els plens. 
Finalment dir que esperem que la darrera clàusula permeti 
anar incorporant i corregir aspectes que vagin apareixen amb 
la mateixa actitud de consens que hi ha hagut fins ara. I 
demanem que se’ns faci arribar una còpia del reglament ja 
corregit. 
A continuació del grup d’ERC intervé el Sr. Jordi Permanyer 
tot dient que és evident que en la majoria de grups polítics 
que es presentaren a les eleccions, formava part del seu 
programa l’elaboració d’aquest reglament d’organització i 
funcionament municipal, era un dèficit important que teníem. 
Al nostre entendre es podrien haver evitat situacions de mals 
entesos i problemàtiques que han sorgit, destacar la bona 
predisposició i l’ànim de consens que hi ha hagut per part de 
tothom (equip de govern i membres de l’oposició ) és un mèrit 
de tots. Es regulen una sèrie d’aspectes que venen a 
solucionar dèficits importants que hem tingut fins avui 
mateix, temes com projectes i convenis d’obres que moltes 
vegades se’ns ha informat i els hem vist posteriorment a la 
seva execució, això ho regula i hi ha l’ànim i la voluntat de 
que no passi més i per tant que tothom hi pugui intervenir i 
això evidentment serà beneficiós per tot el municipi.  
També destacar l’acord  d’exposar les actes dels plens en 
tots els locals públics, ja que d’alguna manera es acostar al 
ciutadà a la vida de l’Ajuntament  i el que aquí es parla. 
Pel nostre grup es important el tema de la participació 
ciutadana i està en el nostre ànim arribar també a un 
consens. Finalment felicitar a l’equip de govern  i a  
nosaltres tots plegats. 
Tot seguit intervé el Sr.  Josep Gallés  del PP per dir que 
s’ha portat a terme una bona tasca; com altres fetes durant 
aquesta legislatura, la confecció d’aquest reglament orgànic 
era com una assignatura pendent, i només hem resta manifestar 
la felicitació del grup que represento per la labor portada a 
terme en l’elaboració del ROM. 
Finalment intervé el Sr. Josep Rodés per IC tot manifestant  
la seva satisfacció i l a del seu grup per l’aprovació 
d’aquest  ROM. 
VOTACIÓ: FOU APROVAT PER UNANIMITAT. 
 
 6.- MOCIONS 
 
La Llei 39/1988 de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes 
Locals, modificada per l'article 28 de la Llei 42/1994 de 30 
de desembre, estableix la participació dels municipis en els 
ingressos tributaris de l'Estat durant el quinquenni 1994-



1998, i en conseqüència el procediment per a la liquidació del 
percentatge de participació definitiu de cada any. 
L' esmentat text legal fixa, com a norma general, que l'índex 
d'evolució dels ingressos municipals era el quocient entre els 
ingressos de l'Estat, de l'any al que es refereix la 
participació i els de l'exercici de 1994. Això és, es definia 
que las transferències de l'Estat als municipis creixerien, 
com a norma general, al mateix ritme que els propis ingressos 
de l'Estat. Es fixava també que el creixement del finançament 
municipal seria, com a màxim, igual a l'increment del producte 
interior brut(PIB) en termes nominals, entre els anys citats 
en l'apartat anterior. 
La "Dirección General de Coordinación con las Haciendas 
Territoriales" està enviant des de finals de l'any passat i 
començament d'aquest, a els Ajuntament la liquidació 
definitiva per a l'exercici de 1996, de la participació dels 
Ajuntaments en els tributs de l'Estat. El criteri utilitzat 
per a determinar l'evolució del PIB ha estat el Cost de 
Factors, en lloc del molt mes freqüent de Preus de Mercat. 
Aquesta diferència purament tècnica te conseqüències 
importants: mentre que en el primer el límit del PIB, en índex 
d'evolució es del 13,2730872%, amb els segon hagués estat de 
13,7142039%. Això suposa, en transferències a les Corporacions 
Locals, que l'Estat estalvia, amb el criteri tècnic que 
aplica, una xifra al voltant dels 4.500 milions de pessetes. 
A més, hem d'assenyalar que els ingressos de l'Estat varen 
créixer en indicador el 13,79618712%, és a dir, una xifra molt 
mes propera al creixement per preus de mercat del PIB, que per 
cost de factors. La Llei estableix com a norma general, que 
l'índex de l'evolució dels ingressos de l'Estat i de les 
transferències als ajuntaments ha de ser el mateix. La 
modificació tècnica en els càlcul de l'evolució del PIB, va 
contra la voluntat del legislador, contra els interessos dels 
municipis espanyol, i té conseqüències molt negatives en la 
seva autonomia financera. 
Com a conseqüència de l'aplicació d'aquests criteris limitats 
i d'altres factors, la liquidació definitiva de l'exercici de 
1996 dóna com a resultat que més de la meitat dels municipis 
espanyols, exactament 4.231, han de fer reintegraments al 
Ministeri d'Economia. La xifra total a retornar és de 5.507 
milions de pessetes. 
No es pot acceptar que utilitzant criteris tècnics, que 
contradiuen els criteris dels textos legals, el Govern 
pretengui estalviar quantitats de diners, que de ben segur són 
poc rellevant per a l'Administració de l'Estat, però que en el 
cas de molts ajuntaments  petits suposa la diferència entre 
donar serveis concrets i realitzar actuacions per als 
ciutadans, o atendre el funcionament inercial de 
l'Administració sense altre marge de maniobra. 
D'altra banda, ens trobem en l'últim dels anys de l'actual 
model quinquennal de financiació de les Corporacions Locals. 



Els fòrums on s'han de discutir i acordar entre el Govern de 
l'Estat i els Municipis i Províncies d'Espanya, el contingut 
del nou model de finançament municipal, semblen l'àmbit 
adequat de discussió dels problemes plantejats als 
Ajuntaments, per aquesta liquidació de l'exercici de 1996. 
Per tots aquests motius, el Grup Municipal Socialista, a 
l'empara d'allò que disposa l'article 97.2 del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats 
Locals, presenta a l’Ajuntament Ple l’aprovació dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Que s’insti al  Govern de l'Estat a que en la 
liquidació definitiva per a 1996 de la participació dels 
municipis en els Tributs de l'Estat, d'acord amb la filosofia 
inspiradora de la Llei 39/1998 de 28 de desembre, Reguladora 
de les Hisendes Locals, s'utilitzin els procediments de càlcul 
de l'evolució del producte interior brut, en els termes que, 
en tot cas, menys es desvien de l'evolució dels ingressos de 
l'Estat. 
SEGON.- Que s’insti al Govern de l'Estat a que no procedeixi 
al reintegrament de les quantitats negatives fruit d'aquesta 
liquidació definitiva que afecta a més de la meitat dels 
ajuntaments, si no que discuteixi, en el marc de la negociació 
del nou acord de finançament de les Corporacions Locals per al 
quinquenni 1999-2003, i prèvia aplicació del punt primer 
d'aquesta proposició, el procediment que ha de seguir-se, en 
el cas dels Ajuntaments dels quals la seva liquidació continuï 
donant un saldo negatiu, sense descartat en aquests casos la 
elevació a definitiva de les quantitats lliurades a compte 
durant l'any 1996. 
TERCER.- Demanar que la liquidació de l’any 1997 es faci 
d’acord amb el padró de l’any 1996. 
QUART.- Trametre aquest acord a tots aquells organismes i 
institucions  afectats. 
El Sr. Alcalde llegeix la moció tot fent-ne una petita 
explicació. 
S’obra un torn d’intervencions; pel PSC la  Sra Rosa Massot  
passa a defensar la moció  explicant que pel que fa als 
2.900.000 pessetes, s’han pagat en funció del cost dels 
factors, en lloc de preus de mercat, i això significa  passar 
del 13’27% al 13’71% suposen  4.500 milions de pessetes a tots 
els municipis de l’Estat  i d’aquests 2.900 ens corresponen a 
nosaltres. Tot i que la Llei estableix com a norma general que 
la devolució d’ingressos de l’Estat i de les transferències 
als Ajuntaments ha de ser el mateix, però ells utilitzen un 
quan han de rebre i un de diferent, que els hi és més 
convenient, quan han de donar i això té unes conseqüències 
molt negatives pels ingressos dels municipis espanyols que no 
estem disposats a acceptar. Per una  altra banda hi ha el tema 
del cens, que s’ha de tenir molt en compte que els pobles que 
creixem  tenim més despeses i per tant se’n ha de pagar en 



funció del número d’habitants que tenim i no dels que teníem 
l’any 1991. 
Finalment manifestar que el nostre vot serà a favor. 
A continuació per ERC intervé el Sr. Jordi Permanyer  tot 
manifestat el vot a favor del seu grup i fer constar que 
aquest ànim de fer prevaler els interessos del municipi pel 
sobre dels interessos dels partits sigui una constant en  
aquest Ajuntament. 
Pel PP El Sr. Josep Gallés  exposa que la noticia no ha estat 
contrastada amb cap responsable ministerial ni membre del 
Partit que dona recolzament la govern central la qual cosa ja 
implica un grau de tendenciositat en l’informació evident. 
- els diners dels que parla la noticia fan referència a la 

liquidació definitiva de la participació dels municipis en 
els ingressos de l’estat de l’any 1996, i afecta a 4.000 
Ajuntaments de tota Espanya. El fet és que la PIE 
s’ingressa mitjançant uns pagaments mensuals a compte i ha 
succeït que en 4.000 casos els pagaments a compte han 
estat superiors que la liquidació definitiva. 

- Es evident que si els Ajuntaments que han rebut més diners 
del compte no els tornessin, es produiria una situació 
d’agravi comparatiu vers la resta d’Ajuntament que han 
tingut una liquidació exacta ja que els 5.000 municipis 
restants podrien demanar una compensació . De fet i a petita 
escala la situació es paral·lela a la de la declaració de la 
renta en que si l’estat reté més diners dels necessaris quan 
arriba el moment de fer la declaració els torna i en cas que 
les retencions no hagin estat suficients el contribuent es 
veu obligat a pagar. 

- la devolució que han de fer aquests 4.000 municipis respon 
al criteri negociat pel quinquenni 1994-1998 en relació a la 
PIE que va discutir en el seu moment el president de la 
Federació Espanyola de Municipios y Provincias i el Ministre 
d’Hisenda, per tant no deixa de sobtar els escarafalls que 
sobre el tema fan ara des del PSC-PSOE.  

- El Govern central està disposat  a aplicar el PIB nominal 
tal com demana el PSOE  però l’aplicació d’aquest criteri 
implicaria una reducció al municipis i en concret 
significaria que  també tindrien que retornar els diners de 
la liquidació de la PIE corresponent a l’any 1995. El Govern 
s’inclina per que el criteri de càlcul sigui en base al PIB  
nominal a cost de factors (que és el mateix que s’utilitza 
per al les Comunitats Autònomes). De fet una part molt 
important dels problemes de finançament dels municipis 
sorgeixen a partir de la modificació de la Disposició 
Addicional Dotzena de al Llei d’Hisendes Locals, i que tenia 
efecte retroactius ja que aquesta decisió va implicar una 
reducció mitjana dels ingressos dels Ajuntaments en un 20%. 

Es important posar de manifest que el Govern Central ha fet 
oferta a la FEMP la possibilitat de que aquests diners que 
s’han de retornar ,per complir la llei que  seran reinvertits 



en altres aspectes d’atenció als ciutadans es produeixi la 
devolució en un plac de 5 anys sense recàrrec ni interessos de 
demora. 
El nostre vot serà en contra . 
Per IC intervé el Sr. Josep Rodés tot manifestant el seu vot a 
favor, i explica que al seu entendre els municipis haurien de 
pagar en proporció, els grans més i els petits menys,  
El Sr. Alcalde intervé per contestar les intervencions: 
Pel que fa al PP dir que tècnicament i jurídicament, si 
s’aplica el pacte pel quinquenni 94-99 el resultat  es el que 
s’ha dit ,  per tant 4.000 municipis de l’estat han de tornar 
diners, però també és cert que els municipis no s’havien 
queixat mai perquè fins aquest  any la diferència havia estat 
positiva pels Ajuntaments i per tant rebien més diners, però a 
part d’això fora just aplicar aquesta formula  si ens 
apliquessin els padrons actuals,  cosa que no es fa ja que 
se’ns aplica un padró de l’any 1991,  ja fa dos anys que 
haurien d’haver canviat el número d’habitants  que se’ns 
computen a efectes de cobrament, per això si l’Estat 
incompleix la norma,  perquè els municipis hem d’anar al 
darrera. 
La Sra. Rosa Massot intervé per dir sobre la intervenció del 
PP que, mentre que els ingressos de l’Estat varen créixer amb 
un indicador  que és del 13’79 per cent  que s’acosta molt més 
al 13`71 per cent que l’índex de preu de consum, amb el qual 
hauria d’haver pagat l’Estat. Però ho ha fet amb l’índex del 
cost dels factors i això representa un 0’7 per cent  i són 
4.500  milions de pessetes que l’Estat està traient dels 
municipis . 
Per ERC  el Sr. Francesc Deu  també replica la intervenció del 
PP i  li diu és regidor de l’Ajuntament de Castellar del 
Vallès i que els interessos de Castellar haurien de prevaler 
per sobre dels interessos del partit o del  govern de Madrid. 
 El Sr. Josep Gallés pel PP, textualment diu: jo hem dec al 
municipi i al meu partit , però haig de respectar la 
disciplina de vot del  partit. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT. 
   VOTS A FAVOR: SETZE, dels regidors de CiU, PSC, ERC i IC. 
   VOTS EN CONTRA: UN, del regidor del PP. 
   ABSTENCIONS: CAP. 
  
6.2.- El grup municipal socialista presenta una segona moció. 
 
El passat dia 11 de febrer el Ministeri de Sanitat donava a 
conèixer als mitjans de comunicació la llista de medicaments 
que seran exclosos del finançament públic a partir del mes de 
maig o mes de juny d'enguany (mesura anomenada com el "cop de 
medicament o "medicamentazo"). 
Aquesta decisió s'engloba en els acords assolits pel "Consejo 
de Política Fiscal y Financiera" el 27 de novembre de 1997 i 



posteriorment pel "Consejo Interterritorial de Salud" en el 
mes de desembre, en que es va aprovar un nou model de 
finançament de la sanitat per al quatrienni 1998-2001, que 
preveu com a finançament addicional una reducció de la despesa 
sanitària de 65.000 milions de pessetes per al conjunt del 
sistema espanyol com a conseqüència de l'establiment de 
mesures d'estalvi en farmàcia. 
Atès que aquest mesura pot significar un greu perjudici i una 
merma important del seu poder adquisitiu per a totes aquelles 
persones que disposen de pensions de jubilació o d'invalidesa 
baixes o d'aquells ciutadans i ciutadanes que disposen de sous 
baixos a l'entorn del salari mínim interprofessional i que 
constitueixen un conjunt important de la població. 
Atès que l’exclusió de molts dels medicaments de la llista 
feta pública pot significar un inconvenient important per a 
guarir o paliar les molèsties a persones amb malalties molt 
corrents com afeccions respiratòries, bronquitis, 
estrenyiment, diarrees, ferides cròniques, hemorroides, 
cataractes, etc. 
Atès que el preu no pot ser mai un motiu per a no poder 
resoldre un problema de salut en una societat moderna a on els 
drets fonamentals bàsics de l'Estat del Benestar han d'estar 
garantits. 
Atès que a l'esmentada llista hi ha medicaments de provada 
eficàcia clínica que no poden ser substituïts per cap altra 
que sí que sigui finançat per la Seguretat Social. 
Atès que l'aplicació de les excepcions per a determinades 
malalties cròniques, en alguns dels medicaments exclosos, 
previstes en la llista és de molt difícil control i 
operativitat. 
Atès que la posta en pràctica d'aquesta mesura pot representar 
un increment de la burocràcia a l'atenció primària, ja de per 
sí massa elevada, amb més tràmits necessaris pels pacients i 
pels metges. 
Atès que el promig de temps que els professionals de l'atenció 
primària poden dedicar a cada visita de malalts és ja prou 
reduït i que l'aplicació d'aquesta mesura pot representar 
encara més reducció. 
Atès que es tracta d'una mesura injusta pel  que fa als 
medicaments no substituïbles i ineficaç pel que fa a l'estalvi 
en el cas de medicaments que poden ser substituïts per 
d'altres (que en tot cas, si no són prou efectius o es tracta 
de medicaments compostos no recomanables, haurien de ser 
retirats de la circulació en comptes de deixar-los a càrrec de 
l'usuari). 
Atès que es tracta d'una important retallada de prestacions 
socials en el cas dels medicaments que no són substituïbles 
per altres finançats pel sistema públic. 
Atès que les competències de matèria de Sanitat i de protecció 
de la salut a Catalunya són de la Generalitat de Catalunya des 
dels inicis dels anys 60. 



Es per tots els motius exposats que es proposa al Ple de 
l'Ajuntament l'adopció dels següents: 
ACORDS: 
PRIMER.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a 
reclamar del Govern de l'Estat la retirada de la llista 
d’exclusió de fàrmacs del finançament públic anunciada pel 
Ministeri de Sanitat. 
SEGON.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a fer 
les gestions oportunes davant del Govern de l'Estat per tal 
que no s'excloguin del finançament públic sanitari tots 
aquells medicaments que no són substituïbles per d'altres 
similars i que no quedi cap grup terapèutic exclòs. 
TERCER.- Reclamar al Govern de la Generalitat que prengui el 
compromís de fer-se càrrec, com a una prestació gratuïta més 
del Servei Català de la Salut per als jubilats i pensionistes 
i en un 60% del seu cost per a la resta de ciutadans, del cost 
de tots aquells medicaments que finalment quedessin exclosos, 
que tinguin valor terapèutic, i que no puguin ser substituïts 
per d'altres de similars o d'idèntica composició. 
QUART.- Instar al Ministeri  de Sanitat i Consum a iniciar un 
nou procés amb les Comunitats Autònomes, els experts de la 
comunitat científica, els agents socials, els grups polítics, 
els consumidors, per a formular una proposta en política 
farmacèutica que garanteixi que tots els medicaments eficaços 
i segurs i de composició adequada, siguin finançats per la 
sanitat pública. 
CINQUÈ.-  Reclamar del Govern de l'Estat i del Govern de la 
Generalitat que s'impulsi una política efectiva de medicaments 
genèrics i que es desenvolupi i s'implantin els preus de 
referència de tal manera que els sistemes públics sanitaris (a 
Catalunya, el Servei Català de la Salut) comprin i 
prescindeixin d'entre els principis actius existents en el 
mercat i que són segurs, eficaços i de composició adequada, 
aquells que tinguin un menor preu. 
SISÈ,. Donar trasllat d'aquests acords a la Conselleria de 
Sanitat i Seguretat Social de la Generalitat de Catalunya, el 
Ministeri de Sanitat, als grups parlamentaris del Parlament de 
Catalunya i als grups parlamentaris del Congrés dels 
Diputats.” 
El Sr. Albert Alfonso del PSC explica la moció tot destacant 
que, per primera vegada s’eliminen del sistema públic 
prestacions emparades sobre la base exclusiva de restriccions 
pressupostàries,  i per una altra banda, també és la primera 
vegada que es decideix excloure un ús terapèutic sencer. 
Resumint els acords que es proposen són: fer dues peticions al 
govern de la Generalitat, perquè reclami al govern del PP la 
retirada del cop de medicaments i que no s’exclogui del 
finançament públic medicaments que no es puguin substituir per 
altres de similars; i  també  una petició al  PP, per què 
iniciï un procés de diàleg amb les comunitats autònomes per 
garantir que tots els medicaments eficaços siguin finançats 



per la Sanitat pública . També voldria afegir a aquesta moció 
un altre aspecte, demanar que s’incorpori dins del sistema de 
Seguretat Social aquelles disciplines mèdiques, com la 
hemopatia, l’eficiència de la qual esta demostrada i sovint 
amb uns costos inferiors  
En torn d’intervencions, el  Sr. Ramón Casadesús per CiU 
manifesta que la postura del seu grup és no participar-hi, 
per una raó evident, alguns dels arguments que s’han exposat 
, tots aquells que van a favor dels convilatants de 
Castellar, ens semblen molt bé, però és un tema que tant 
tècnicament com de tot punt ens ultrapassa. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer es manifesta a favor de la 
moció, tal i com hem exposat abans hauria de prevaler sempre 
per sobre dels interessos de partit i la disciplina de vot 
del partit, la tasca que estem desenvolupant. Tots aquests 
temes repercuteixen d’una manera molt directa en els 
ciutadans de Castellar i a part dels arguments tècnics, és 
obvi que repercuteix molt negativament. Per altre banda 
pensem que encara que poc hi podem fer, però si que és 
evident que tot allò que repercuteix a nivell de municipi hem 
de mostrar el nostre descontent i el rebuig d’aquestes 
pràctiques i d’aquestes maneres de fer, per això crec que ens 
hi hauríem d’implicar. 
.A continuació pel PP intervé el Sr. Josep M Gallés exposant 
que Espanya gasta en farmàcia el 25% del pressupost sanitari, 
la mitjana de despesa dels països europeus és del 15%.. 
L’increment de la despesa obliga a l’Administració Sanitària 
a cercar noves fórmules que contribueixin a racionalitzar la 
despesa farmacèutica. L’estalvi d’aquesta exclusió revertirà 
en la pròpia sanitat. Cap dels medicaments que s’exclouen  
són per un ús continuat, essent la mitjana de preu de 418 
pessetes, no obstant tos els malalts crònics tindran garantit 
el finançament del fàrmac. No es cert que medicaments con 
clamoxil, nolotit, etc.. es retirin,  aquest fàrmacs sempre 
seran finançats per la Seguretat Social, i el que es retira 
són les associacions d’aquests amb altres substàncies . 
Finalment  el Sr. Gallès, llegeix una llista de medicaments 
retirats pel govern socialista l’any 1993 i presenta un 
quadre comparatiu del Reial Decret de finançament selectiu de 
1993  amb el  projecte que es tramita actualment que s’annexa 
a la documentació del Ple. 
El portaveu Popular, acaba dient en base a tot el que he 
exposat el vot  serà en contra. 
Finalment el Sr. Josep Rodés per IC  intervé tot dient que 
malgrat les opinions en contra de la moció el sentiment està 
a favor. Valdria la pena saber quines són les persones que 
necessiten els medicaments, segur que més d’un no se’ls pot 
pagar, jubilats, pensionistes, gent en atur, etc. Per tot 
això el meu vot serà a favor. 
En torn de replica el Sr. Albert Alfonso intervé per 
contestar la intervenció del PP i diu que el vot del seu 



partit a favor és per què hi ha d’haver-hi una manifestació 
pública en solidaritat a les persones afectades, i un dels 
mitjans més idonis es a través del Ple per què se’n doni 
trasllat als organismes competents.  
El Sr. Francesc Deu per ERC manifesta que hi ha altres 
maneres d’estalviar en la seguretat pública tot beneficiant 
al ciutadà, una seria escurçar els llarguíssims períodes 
d’espera per intervencions quirúrgiques en les situacions 
d’incapacitat laboral transitòria, un altre sistema seria més 
control de professionals alhora d’expedir receptes. 
Finalment el Sr. Alcalde no tenia intencions d’intervenir 
però es qüestiona el paper de CiU, quan aquesta ha defensat 
sempre que no és la millor manera d’economitzar diners amb 
una retallada de medicaments que hi ha altres mitjans. CiU ha 
tingut un pes decisiu perquè no es fes cap aberració ara com 
en el 93, doncs la primera llista inicialment prevista fou 
aprovada per unanimitat pel Consell tècnic de totes les 
conselleries de Sanitat de les Comunitat Autònomes i aquesta 
llista es reduí a proposta de CiU. Es després que es tira 
enrere  per les directrius polítiques d’un, voler fer 
manifestacions sindicals al carrer, és una demagògia, doncs 
el Partit Socialista o el Partit Popular es contradiuen amb 
el temps, dient a vegades coses diferents quan estant en el 
poder o en l’oposició. 
El Sr. Albert Alfonso  pel PSC pren la paraula per manifestar 
que tampoc han volgut fer un debat  i entrar en 
consideracions de consells tècnics i sindicals i exposar el 
seu desacord pel que fa a l’intervenció de l’Alcalde ja que 
s’ha simplificat molt les qüestions i la versió és totalment 
partidista, el grup socialista continua pensant que s’han de 
defensar els interessos del poble de Castellar pel que fa a 
una mesura que considerem que és injusta. La  realitat en sí 
és més complexa. 
VOTACIÓ:  
 VOTS A FAVOR: SET, dels regidors del PSC, ERC i IC 
     VOTS EN CONTRA:  DEU, dels regidors de CiU i PP.   
     ABSTENCIONS: CAP 
LA MOCIÓ NO FOU APROVADA. 
 
 
 7.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
Manifestar el condol de tota la Corporació pel traspàs del  
senyor Antoni M Castells, l’avi Castells, que durant tota la 
seva llarga vida ha col·laborat en diferents entitats de la 
Vila i al setmanari Forja. S’acorda per unanimitat per 
arribar l’expressió de condol del Ple a la família. 
 
7.1.- Votada la urgència d’aquest primer tema, s’aprova per 
unanimitat, s’inclou en l’ordre del dia de la sessió, a 
continuació, posat  a votació, s’aprova per unanimitat. 



“Aprovades en sessions de l’Ajuntament Ple del dia 24 de 
febrer i Comissió de Govern del dia 19, les convocatòries i 
les bases que han de regir en les licitacions de: 
- urbanització de la carretera de Sentmenat 2ª Fase, amb un 

preu de 67.754.234  pessetes. 
- rotonda de la carretera de Sentmenat, amb un preu de 

46.986.530 pessetes 
- urbanització del carrer de les Bassetes, amb un preu de 

20.979.116 pessetes 
Vistes les ofertes presentades a l’anunci aparegut en el 
Butlletí Oficial de la Província núm. 2609 del dia 30 de març 
i que són: 
- carretera de Sentmenat: UTE de Probisa i Euroasfalt, 

Copcisa, Cristòbal  López PA.SA 
- rotonda: Tagoinsa, UTE de Probisa i Euroasfalt, Copcisa, 

Cristòbal  López   PA.SA i Excover. 
- Bassetes: Tagoinsa, Copcisa i Cristobal López PA, SA 
ATESES les valoracions fetes de les ofertes pels Serveis 
Tècnics municipals del qual es desprèn que l’oferta més ben 
puntuada en el seu  conjunt és la que presenta Copcisa, com a 
variant per les obres de la carretera de Sentmenat, 2ª fase i 
rotonda, així com també la variant que presenta Copcisa pel 
carrer de les Bassetes, amb xarxa de clavegueram de PVC. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.-  Adjudicar a “Construcciones y Obras Públicas i 
Civiles, SA (COPCISA) i segons oferta variant subscrita pel 
senyor Ramon Garcia Valls, per un preu de 19.951.542 
pessetes. 
SEGON.- Adjudicar a COPCISA, segons oferta variant conjunta 
que presenta els enyor Ramon García Valls que els efectes 
dels contractes quedarà desglossada en la següent manera: 
- urbanització carretera de Sentmenat, 2ª fase. 

Baixa: 13.284.9995%   Adjudicat =  58.753.087 pessetes 
- rotonda carretera de  Sentmenat 

baixa: 13’2849995%    Adjudicat =  40.744.370  pessetes 
                      TOTAL......  99.497.454 pessetes 

TERCER.- L’adjudicatari dipositarà en el termini de 15 dies a 
la Tresoreria  municipal la garantia definitiva  per valor 
del 4% del preu d’adjudicació per a cada una de les obres. 
QUART.-  Abans de l’inici de les obres caldrà presentar el 
corresponent  pla de seguretat i salut. 
Defensa la proposta el Sr. Alcalde dient que les tres obres 
s’han adjudicat a l’empresa COPCISA no només per què ha 
ofertat el preu més baix sinó perquè també s’han  valorat 
vuit elements que constaven a l’oferta, percentatge de baixa, 
termini d’execució, dedicació personal tècnic, referències de 
treballs a l’Administració, maquinària per l’obra, millores 
en el projecte, altres elements a valorar i tenir control en 
les certificacions, això pel que fa al carrer de les Bassetes 



i sobre la carretera de Sentmenat i rotonda val a dir que hi 
havia la possibilitat de fer una sola oferta donat que l’obra 
es feia dins de la mateixa carretera, també s’han valorat els 
aspectes abans relacionats. L’obra que ha tingut més ofertes 
ha estat la rotonda de la carretera de Sentmenat amb 5 
ofertes. 
L’informe emès pels Serveis tècnics aconsella l’adjudicació 
de les tres obres a COPCISA, la rotonda i carretera de 
Sentmenat per valor de 99.497.454 pessetes i el carrer de les 
Bassetes, d’acord amb dues variants: una de 18.846.000 
pessetes si es fa en tub de formigó i de 19.951.000 pessetes 
si es fa amb un tub diferent. A partir d’aquí s’obre el plaç 
d’un mes per què tota l’oferta que havien fet de durada de 
l’obra és a partir de l’1 de juny, per examinar el projecte. 
Per acabar només dir que si la proposta es tira endavant el 
global suposarà un estalvi respecte als diners previstos per 
l’Ajuntament entre 5 i 6 milions de pessetes, per tant 
estaríem per sota de  les quantitats finançades. 
S’obre un torn d’intervencions amb el PSC, la Sra. Pilar 
Llaquet demana uns aclariments sobre la maquinaria a emprar. 
També diu que estan a la confiança dels tècnics municipals 
que són els qui han revisat les ofertes i desitjar que no 
passi cap incident com en les obres del Passeig. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer  es manifesta a  favor de 
l’adjudicació. 
El Sr. Josep M Gallés pel PP  per preguntar, si l’obra ha 
d’estar acabada a finals d’agost, el mes d’agost 
treballaran?.  
El Sr. Alcalde intervé per dir que tots els errors que hagin 
pogut sorgir en obres anterior,  l’empresa els ha rectificat  
ràpidament i a càrrec seu.  
VOTACIÓ FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 
 8.- PRECS I PREGUNTES 
 
El  Sr. Alcalde exposa que les preguntes que s’han presentat 
per aquest Ple   no hi ha hagut temps material pel contestar-
les, per tant la resposta es donarà a partir de la setmana 
que ve i s’incorporaran en l’acta de la sessió vinent. 
 
Comença pel PSC, la Sra. Pilar Llaquet: 
1.- tot celebrant que per fi l’equip de govern hagi assumit 
la proposta socialista d’urbanitzar la connexió Can Carner 
nucli urbà (darrera la Playtex), us dema-    nem que en la 
seva execució es construeixin dues rotondes a les 
corresponents cruïlles per evitat l’excés de velocitat en 
aquesta zona residencial i donar així un caire unitari a la 
ronda de Ponent. 
El Sr. Alcalde contesta que és un tema àmpliament explicat, 
tot teníem la intenció d’urbanitzar aquella zona , però no 



tots vam aprovar el Pla Parcial per altres motius.  Ara ens 
trobem que dos propietaris es posen en desacord respecte un 
terreny que hi ha a la zona de Can Carner i Ca n’Oliver i que 
afecta  a la quota de pagament de les obres d’urbanització. 
L’Ajuntament va prendre la determinació de fer, pel seu 
compte, el projecte d’aquell carrer, s’ha presentat als 
propietaris, puja la quantitat d’uns 30 milions de pessetes i 
en una reunió amb la Junta de Compensació s’ha arribat a  
l’acord de que la Junta de Compensació facultés a 
l’Ajuntament per executar el vial , el càrrec del qual aniria 
a càrrec de la Junta i l’empresa Playtex . La resta d’obres 
es faran en el moment en que es faci el Pla Parcial. Sobre 
les rotondes cal diferenciar dos aspectes,  està  previst fer 
la rotonda del carrer Josep V Foix, però  la de la discoteca 
no es farà fins que no estigui resolt el Pla Parcial   
2.- què es pensa solucionar amb l’entrada que s’està fent a 
la mitgera  de la ronda: l’entrada a 3 empreses conegudes que 
estan al lateral de la carretera o l’entrada als veïns de 
l’Eixample pel carrer Suïssa?. Tant si és una cosa com 
l’altra no és una solució, és una aberració, ja que produirà 
retencions , accidents i malestar als conductors i vianants. 
El nostre grup continua defensant la proposta donada ja fa 
més d’un any i reiterada posteriorment en vàries ocasions: 
fer una entrada amb un carril de desacceleració passat el 
semàfor (venint de Sabadell). Seria una solució més assenyada 
i deixaria content a tothom i no sols a uns quants. 
Sincerament, no entenem les argumentacions tècniques que ens 
heu donat tantes vegades sobre la complicació de desenvolupar 
la nostra proposta per acabar fent una de més complicada que 
sols comportarà molèsties i accidents; voldríem creure que no 
respon a interessos particulars. 
El Sr. Alcalde  diu que després de mantenir reunions amb 
Incasol, es va reunir als veïns del carrer d’Itàlia, després 
de demanar els permisos corresponents, aquesta és la solució 
que s’ha trobat per accedir  a la zona sense cap complicació. 
Intervé el Sr. Ramón Casadesús  per fer unes consideracions 
de tipus tècnic;         
Aquesta entrada  no representa cap problema  pel trànsit, és 
una solució pràctica, sense cap cost  per l’Ajuntament i a 
més a més  funciona. 
El Sr. Albert Alfonso pel PSC menciona que el problema 
continua estant-hi  només s’ha resolt pel que fa a tres 
empreses, l’entrada pel carrer de Suïssa continua essent 
conflictiva. 
El Sr. Ramón Casadesús  diu que amb aquesta entrada que s’ha 
fet ha reduït el  problema del carrer Suïssa, és una zona 
urbana, amb Carreteres s’hi ha parlat reiteradament, hi ha un 
límit de velocitat, un semàfor que també ajuda a limitar-ho, 
s’ha fet una entrada nova que resolt un problema i disminueix 
aquesta situació, no obstant això els accidents no es poden 
evitar. 



3.-  hi ha una senyal al carrer de Josep Tarradellas però 
està tapada amb unes bosses, des de fa quinze dies, la 
pregunta és quan es pensa destapar?. 
El Sr. Ramón Casadesús  explica  que quan es destapin les 
senyals significarà un canvi en la situació actual i 
requerirà  l’atenció de Policia durant un parell de dies per 
evitar accidents i problemes, no s’ha fet fins ara perquè  
teníem tallats altres carrers del poble i feia que la Policia 
estes repartida en altres serveis. 
4.- Igual pel que fa al carrer del Racó, també hauria de ser 
d’una sola direcció. 
El Sr. Ramon Casadesús contesta que entre en un altre 
aspecte, els canvis que es puguin fer poden afectar a la 
circulació de diferents zones del casc antic per tant no 
només és un problema d’aquest carrer, ja que pot afectar a 
altres carrers. Tal i com es  va quedar aquest any estudiarem 
el casc antic amb en el seu conjunt .  
5.-  É s evident la manca de sensibilització davant el tema 
dels aparcaments pels minusvàlids: no seria més lògic que 
l’aparcament del Passeig Tolrà estès davant la porta 
d’entrada de l’Ajuntament i no a l’altra banda de la 
cruïlla?.  
Contesta el  Sr. Ramón Casadesús  dient que per 
sensibilització es va fer d’aquesta manera,  i així evitar 
l’haver de creuar el carrer. 
6.- Continuem insistint en la necessitat de marcar un pas de 
vianants a la ronda de Ponent, a l’altura de l’Institut. 
Diu el Sr. Ramon Casadesús que segons informe tècnic el que 
hi hauria d’anar seria un punt  de semàfors intermitent.    
7.- Demanem una comissió de treball per parlar de la 
projecció d’una estació d’autobusos i l’establiment d’una 
línia d’autobusos urbans. 
El Sr. Alcalde contesta dient que des de fa tres mesos  hi ha 
una companyia que està fent un estudi al respecte. Se li ha 
demanat un còmput de diners sobre uns itineraris fixes pel 
casc urbà i uns de variables per les urbanitzacions. 
8.- Tenint en compte que el carrer del Dr. Pujol passa a 
tenir un sol carril, demanem, abans no es posi en 
funcionament, que es facin els passos oportuns per  allargar 
la durada del semàfor, si més no en les hores punta, potser 
així evitarem les llargues cues de cotxes i que el carrer 
Metge Portabella quedi més descongestionat. 
El Sr. Alcalde demana que es doni una mica de marge per 
estudiar  les freqüències dels semàfors, 
9.- Successos com els que van viure a la inauguració del 
Pavelló hauríem de procurar que mai més tornessin a succeir, 
més encara qual els bombers van demostrar sobradament el seu 
actuar pacífic, tant a les Arenes com en l’acte celebrat en 
el futur ambulatori,  a l’igual que el grup de joves 
insubmisos. Tot  i tenint clar que l’equip de Govern va tenir 
a responsabilitat directa, si  demanem que en ocasions 



futures l’Alcaldia intercedeixi per tal d’evitar provocacions 
innecessàries i mals pitjors. 
El Sr.  Alcalde  comenta que els fets van ser provocats ja 
que la intenció ja era aquesta de provocar aldarulls. 
10.- Demanem que s’acceleri el procés a seguir per a 
sol·licitar la construcció del nou Institut. El nombre 
d’alumnes creix, manques espais educatius i com diu el mateix 
president de la Generalitat “la massificació està renyida amb 
la qualitat d’ensenyament”. 
 El Sr. Alcalde manifesta que les coses s’han de fer de mica 
en mica, ara estem a l’espera de l’aprovació de l’inversió 
per portar a terme la construcció de l’escola de primària.  
En el present s’ha d’estudiar la projecció que hi haurà de 
cara als propers anys de cara a l’Institut, és una prioritat 
de l’equip de govern, però cal anar per parts.  
11.- No s’havia de posar en marxa l’Oficina Municipal 
d’Informació Ciutadana (OMIC) aquest mes de març?. 
La Sra. Gemma Perich explica que des del mes de gener 
s’atenen consultes l’auxiliar que ha de portar a terme 
aquesta tasca ara en el mes de maig acaba un curs. De moment 
tirem endavant un conveni que ens ha proposat Diputació, 
atenem consultes i a través del Pla de Salut es fan 
campanyes. 
 
Continua pel PSC la Sra. Pilar Llaquet: 
- segons l’acta del 24 de febrer es va quedar que en dos 

mesos es presentaria el projecte de la carretera de 
Sentmenat , ara ja han passat. També demanar a on han anat 
els bons projectes de les comissions informatives i 
reunions de treball. 

- Pel que fa a l’Av. de Sant Esteve, esteu realment 
convençuts que això que s’ha fet es la millor solució?.  Ha 
quedat mot estreta . 
El Sr. Alcalde menciona que una de les raons per les quals 
s’ha fet així es per evitar l’excés de velocitat.  Les 
actuacions que s’hi ha fet són: canalitzar l’aigua, eixamplat 
les voreres, s’ha posat arbres, serveis que no hi eren, i el 
carril de calçada de tres metres i mig d’amplada. 
Intervé el Sr. Jordi Permanyer per ERC  dient que denuncien 
un cop més els problemes que comporten les obres de 
remodelació de l’Av. Sant Esteve. Per  nosaltres les voreres 
podrien haver estar una mica més estretes (sense ocasionar 
problemes als vianants) i ens haguéssim estalviat els 
problemes que constantment hi ha a la calçada: pas estret per 
camions (recollida d’escombraries, butà ,càrrega i 
descàrrega, etc..) S’han marcat uns aparcaments d’1’55 m. 
d’amplada, quan a tota la població els aparcaments són d’1’80 
m i en conseqüència la majoria de cotxes aparcats a l’Av. 
Sant Esteve ocupen més amplada que la que marca l’aparcament. 
Que és pretén amb això? Dissimular la seva estretor?. 



Continua la Sra. Pili Llaquet preguntant sobre els 
contenidors dels carrers Pere Marra, Alfons Gubern i Jaume 
Rafanell, que ja  fa quatre mesos que els anem demanant  i 
encara no esta solucionat. 
- S’ha tornat a mirar el tècnic municipal per unes 

indicacions del Síndic de 
Greuges a fer una inspecció a una petita empresa de la qual 
es queixaven uns veïns per uns horaris de funcionament. 
L’arxiu d’obres de la Brigada no s’havia de presentar 
trimestralment?. 
La Sra. Pilar Llaquet pel PSC exposa que en el Ple del dia 27 
de gener es va aprovar per unanimitat l’adjudicació de la 
concessió de les piscines i altres instal·lacions de 
l’equipament esportiu de Puigverd a l’entitat UBAE, per un 
període de 15 anys   i unes contraprestacions de construcció 
i ampliació de les instal·lacions segons els plànols que uns 
dies abans ens havia presentat l’equip de govern juntament 
amb UBAE. En nom i representació de tots els grups polítics 
que estem a l’oposició en aquest Consistori expresso la més 
enèrgica protesta així com la gran decepció de veure 
modificat aquest projecte d’ampliació en les aspectes 
essencials, amb l’agravant  que se’ns informa un  cop 
iniciades les obres i després d’explicar-ho a la premsa. En 
concret, aquestes variacions que considerem essencials al 
projecte presentat en el Ple de 27 de gener proppassat  i que 
és la disminució de la superfície construïda , ja que en el 
projecte inicial s’havien de fer nous vestidors a l’exterior 
indicats en la modificació actual, i ara es pretén fer-ho  en 
els espais que quedaran lliures en la construcció del nou 
gimnàs entre el pavelló i l’actual piscina, i també el canvi 
de nivell en la construcció de la nova piscina, on el 
projecte inicial de L’equip de govern proposava  i defensava 
la construcció de la nova piscina al mateix nivell que 
l’actual per tal d’aprofitar millor l’espai,  ara es 
construeix a nivell de carrers sense cap argument consistent 
que motivi aquest canvi. Ens agradaria reconsiderar aquest 
canvis i fer una reunió de treball per tractar els 
suggeriments i propostes que tenim al respecte per poder 
optimitzar al màxim l’espai . Creiem  que encara si pot ser a 
temps doncs els usuaris i guanyarien i tot el poble em 
generals. Els hi hem donat una concessió per a quinze anys i 
voleu dir que no val  la pena escoltar les nostres propostes 
i veure entre tots els pros i contres. 
El Sr. Alcalde contesta dient que no es va adjudicar un 
projecte sinó la concessió. El projecte no anava com 
adjudicació, és més , vam posar una sèrie de coses que tenia 
que aportar l’empresa i  es deia que s’havia d’aportar unes 
propostes sobre com resoldre-ho. El lloc dels vestidors 
encara no està resolt  l’únic que s’ha decidit i no ha estat 
a proposta de l’equip de govern,  sinó del tècnic que ha 
redactat el projecte, és que un cop adjudicat a l’empresa 



UBAE el període de concessió, aquesta faria el projecte 
executiu de les diferents fases en que constava les obres a 
fer i  que eren: d’una banda la piscina descoberta i el 
solàrium, vestidors, sala polivalent, després la cobertura 
d’aquesta piscina exterior i finalment la pista descoberta i 
l’adequació dels actuals vestidors,  Llavors en cap moment 
l’equip de govern ha fet cap consideració al respecte i UBAE 
va presentar el projecte de la piscina que va ser aprovat per 
comissió de govern i l’únic canvi és de nivell. Convocarem 
aquesta reunió informativa, però cal tenir en compte que 
l’únic que s’ha tirat endavant fins ara és la piscina 
descoberta i que no segueix altre criteri que el mateix 
marcat per UBAE i per l’Arquitecte, l’equip de govern ho ha 
condicionat cap aspecte. 
Per ERC intervé el Sr. Jordi Permanyer   tot dient que queden 
algunes preguntes pendents de contesta del Ple anterior, 
plantada d’arbres de l’Escola Emili-Carles Tolrà, acabar la 
col·lecció que es deia, els cartells publicitaris de l’àrea 
de passeig , el tema de la plaça dels Enamorats que hi havia 
dues faroles en mal estat, el tema de l’acumulació de papers 
en portals d’habitatges.    
El Sr. Alcalde  passa a contestar: 
sobre la plantada d’arbres a l’Escola, val a dir que vam 
rebre una comunicació de l’Escola, el nostre tècnic es va 
posar en contacte amb el director de l’Escola  i es va 
procedir d’acord amb les indicacions de l’Escola. 
El Sr. Francesc Deu discrepa tot dient que el resultat no es 
el mateix  que es va quedar en un principi.  
Continua amb el tema dels vestidors de la piscina, el 
projecte ha estat presentat amb les obres ja iniciades, es va 
aprovar la concessió en data 27 de gener proppassat, segons 
la mateixa acta UBAE tenia quinze dies per presentar el 
projecte definitiu,  i les obres comencen el mes d’abril, per 
tant crec que hi havia temps suficient per parlar-ne abans. 
 
El Sr. Manel Martín exposa que els terminis s’han complert, 
els tècnics d’UBAE ens van explicar com seria la piscina,. 
El Sr. Francesc Deu  passa a fer les següents preguntes: 
- demanem una reunió de treball per tal d’establir una 

metodologia multidisciplinària d’obligat compliment per 
tal d’elaborar els diferents projectes municipals, ja 
siguin nous, d’arranjament o modificació, amb l’objectiu 
d’aconseguir unes actuacions més elaborades i uns 
projectes i equipaments més ben arrodonits. 

- Demanem que aprofitant les obres actuals a l’Obra Social 
Benèfica, estudií una projecte integral d’aigua calenta 
amb plaques solars i que es creí una comissió mixta per 
buscar finançament per aixecar una nova planta a 
l’edificació actuals doncs es desprèn de la reunió que van 
tenir conjuntament que si no és fa aprofitant les noves 



instal·lacions per traslladar els actuals residents 
aquesta nova ampliació tindrà moltes dificultats. 

- Demanem que l’enllumenat consistent amb un globus al cap 
damunt d’un fanal que no disposa de barret o viseres sigui 
canviat, segons els tècnics aquests globus son un desastre 
des del punt de vista d’aprofitament energètic, llençant 
el 50% de la llum cap al cel . La orientació de les 
lluminàries han d’estar en paral·lel a l’horitzó i 
apuntalar-les bé  perquè il·luminin cap a terra. Aquestes 
consideracions cal tenir-les present en les nous 
enllumenats o en les modificacions que s’hi facin. A més 
de l’estalvi energètic corresponent contribuirien a 
aconseguir un cel fosc, dret reconegut per l’UNESCO, per 
evitar la contaminació lumínica que pateixen algunes 
espècies d’aus. 

-  Demanen que la Regidoria d’ensenyament fomenti a les 
escoles de la població i les activitats promogudes pel 
col·lectiu Cel Fosc, que van en la  línia que hem explicat 
en l’anterior punt. 

- Demanen que s’acceleri l’inici d’arranjament de voreres al 
carrer Clavé, en  el tram que s’ha posat una mànega 
d’aigua provisional per sobre la de la voravia, i a més hi 
ha una part del  carrer ocupat per panots d’obra, ja que      
tots dos fets constitueixen constants molèsties i perill 
pels veïns i vianants, alhora es deteriora el material. 

- A la carretera de Sant Llorenç s’han executat darrerament 
algunes obres en terreny agrícola, pregunten quin tipus de 
permís se’ls hi ha donat, a mes s’ha potenciat una entrada 
i sortida de vehicles entre dues corbes amb el       
consegüent perill que això comporta. Hi ha el corresponent 
permís de la Diputació per aquesta entrada?. Si és així 
pensem que s’hauria de senyalitzar amb plaques de reducció 
de velocitat i de perill . 

- Demanen una comissió de treball per iniciar la redacció 
dels estatuts del Patronat municipal d’Habitatge. Pensem 
que a més de construir habitatges de lloguer o compra pot 
fer una tasca d’intermediari entre els  propietaris de       
cases abandonades o castellarencs necessitats d’una llar.  

- Com està el projecte de la plaça Lluís  Companys? El 
setembre de l’any passat l’equip de govern es va 
comprometre a fer una sèrie de millores durant aquella 
mateixa tardor. Estem a la primavera i encara no s’ha fet. 
Per altra banda pensem que aquest espai podria incorporar 
la proposta que vam fer en el darrer Ple que consistia en 
plantar totes les espècies d’arbres autòctons dels països 
catalans. El nom de la plaça, la seva situació, tocant a 
una escola i propera a un altre, s’hi escau i es un factor 
més a favor de la iniciativa. De totes maneres s’hauria de 
plantejar al veïnat a veure si hi estan d’acord. 

 



Continua el Sr.  Jordi Permanyer per ERC: 
- en quina situació es troba l’organització d’una Fira 

d’Entitats?, a principis d’any  no se’ns ha informat de 
res. 

- Ja fa molts mesos quan vam plantejar la neteja urgent dels 
refugis del bosc de la Bruguerola  se’ns va dir que es 
faria quan l’Ajuntament en fos el propietari, ara ja n’és 
el propietari, i durant la Setmana Verda es va dir que la 
“netejada popular” d’enguany es faria allà. Com està 
aquest tema.? 

- Quan es pensen posar els pilons a sobre les voreres de la 
carretera de Sabadell (cantonada carrer de les Llagostes i 
Dr. Vergés) davant de la plaça del Forjador, per evitar 
que els vehicles estacionin a dalt privant la visibilitat 
amb el perill que això comporta? 

- Quan es pensen instal·lar els semàfors per regular el 
trànsit i el pas de vianants a la carretera de Terrassa i 
carretera de Sant Llorenç? (enfront de la gasolinera). 

- Demanem (ara ja en compliment del ROM) que abans de signar 
el convenis amb l’UE Castellar i el C Bàsquet Castellar 
se’n parli en una comissió de treball. 

-  
Per  acabar intervé el Sr. Josep Rodés per IC tot preguntant 
per: 
- les tanques de prohibició de pas del parc de Canyelles; 

serveixen per prohibit el pas de tots els vehicles?. 
- El carrer Nou va quedar malmès per efectes del passat 

correfocs, seria  
convenient poder arreglar-ho. 

 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent tres 
quarts de deu del vespre, s’aixeca la sessió de la qual 
s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests 
acords el Secretari, amb el vist-i-plau del Sr. Alcalde. 
 
 
 


